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Verslag informatiebijeenkomst omwonenden Schansdijk  
 
Datum Dinsdag 9 mei 2023 
 19.00 – 21.00 uur 
Aanwezig 17 bewoners van de Havendijk en Schansdijk in Zevenbergen 

 
Vertegenwoordigers van COA, politie, veiligheidsregio 
Namens gemeente: burgemeester Aart-Jan Moerkerke en wethouder Bennie Blom 
 
Als toehoorders: 
Fractievoorzitters van Moerdijk Lokaal, Onafhankelijk Moerdijk, Christen Unie, D’66 
en Burger Belangen Moerdijk / BBB Bondgenoot  

  
Betreft Informatiebijeenkomst over voorstel van college aan gemeenteraad voor de opvang 

van maximaal 200 asielzoekers aan de Schansdijk te Zevenbergen 
 
Doel Het informeren en luisteren naar vragen en zorgen van omwonenden, zodat dit 

zoveel als mogelijk meegenomen kan worden in de uitwerking van de plannen. 
  
Inleiding Wethouder Blom geeft een toelichting. De regering vraagt alle gemeenten om mee te 

werken aan een oplossing voor de overvolle asielzoekerscentra. Om gemeenten 
hiertoe te dwingen, werkt de regering aan de zogenaamde ‘spreidingswet’. Ook 
gemeente Moerdijk heeft het dringende verzoek ontvangen om opvangplekken aan te 
bieden.  
Moerdijk biedt op dit moment nog geen opvang voor kansrijke asielzoekers die nog in 
de asielprocedure zitten. Op basis van de huidige prognose moet Moerdijk circa 150 
plekken beschikbaar stellen. Het is zeker dat dit getal richting het einde van het jaar 
omhoog wordt bijgesteld. Daarom wordt nu ingezet op 200. 
Het gemeentebestuur wil verantwoordelijkheid nemen én zelf regie houden over waar 
en op welke wijze de asielzoekers in de gemeente Moerdijk opgevangen worden. In 
eerste instantie is gekeken of er een gebouw geschikt was of gemaakt kon worden. 
Dat bleek niet het geval. Daarna is gekeken naar geschikte terreinen waarop 
ontwikkeld kan worden. Schansdijk was al eerder aangemerkt als terrein om in een 
volgende fase (na Oekraïners) tijdelijke huisvesting te bieden aan andere doel-
groepen zoals arbeidsmigranten en asielzoekers.  
Na deze inventarisatie bleek de Schansdijk geschikt terrein. Het is eigendom van de 
gemeente. Omdat onlangs al de torens voor de Oekraïneopvang zijn geopend, kan 
het gebied snel verder ontwikkeld worden. Het COA kan hier na vergunningverlening 
relatief snel units plaatsen. Het betreft een groot terrein waar voldoende ruimte is. 
Bovendien ligt het op loopafstand van het centrum. Het COA heeft een bepaalde 
‘omvang’ nodig om een locatie goed te kunnen ‘runnen’ met voldoende 
ondersteuning, beveiliging etc.  
Om te voorkomen dat het rijk straks een locatie aanwijst, is de gemeente nu al in 
gesprek gegaan met het Centraal Orgaan opvang Asielzoekers om asielzoekers voor 
maximaal 15 jaar op deze locatie op te vangen. Het gaat dan om maximaal 200 
plekken en effectief maximaal 180 mensen.  
Het betreft een deel van het terrein ten noorden van de torens voor Oekraïners.  
Het gemeentebestuur wil er zijn voor mensen die op de vlucht zijn voor oorlog en 
geweld. Tegelijkertijd wil het bestuur er óók zijn voor de eigen inwoners. Het is 
bekend dat er mensen zijn die zich zorgen maken, bijvoorbeeld over veiligheid en 
voorzieningen. Over dit soort zaken gaat de gemeente goede afspraken maken met 
het COA. Daarom is het ook zo belangrijk dat mensen hun zorgen met de gemeente 
delen. Het bestuur hecht eraan dit graag in goed overleg met de direct omwonenden 
en de rest van Zevenbergen te doen. Het afgelopen jaar was met een aantal van hen 
nauw contact over de bouw van de torens. Dat wil het bestuur graag zo houden. 
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Proces 2 mei bekendmaking en notitie aangeboden aan de gemeenteraad 
 9 mei besloten bijeenkomst omwonenden 
 11 mei commissie van de gemeenteraad spreekt over de notitie. 

College vraagt de raad of ze verder kan met de uitwerking en wat voor 
overwegingen de raad wil meegeven. Deze bijeenkomst is openbaar, 
inwoners kunnen erbij zijn en inspreken is mogelijk. Insprekers moeten 
zich uiterlijk om 12.00 uur op 11 mei aanmelden bij de griffier. De 
bijeenkomst is ook online te volgen.  

 15 mei inloopbijeenkomst voor alle inwoners, ook omwonenden zijn natuurlijk weer 
welkom 

 23 mei informatiebijeenkomst voor de gemeenteraad. Deze bijeenkomst is ook 
openbaar en online te volgen. 

 vervolg • verwachting is dat de raad rond de zomer een beslissing neemt.  

• als die positief is, kan het COA starten met de vergunningsaanvraag. 
Daarvóór gaan zij uiteraard ook in gesprek met omwonenden. Als 
inwoners dat zouden willen, is bezwaar maken mogelijk.   

• als alle seinen op groen staan duur het naar verwachting nog 
ongeveer een jaar voor de woningen klaar zijn. 

  
COA De heer Osterthun legt uit dat het COA op zoek is naar nieuwe locaties door de als 

maar groter wordende toestroom van mensen uit onveilige landen. Hij geeft aan dat 
de locatie aan de Schansdijk bedoeld is voor kansrijke asielzoekers, dus met een 
grote kans op een verblijfsvergunning. Ook vergunninghouders die aan de gemeente 
zijn gekoppeld zullen hier worden opgevangen in afwachting van definitieve 
huisvesting. De heer Osterthun geeft aan dat de locatie veilig moet zijn voor zowel de 
bewoners als de omwonenden. 
Het COA zorgt voor 24-uurs beveiliging, begeleiding en coaching van de asiel-
zoekers, alsmede dagbesteding. De bewoners hebben een wekelijkse meldingsplicht, 
mogen van het terrein af. Er geldt geen avondklok.  

  
Vragen Hoe is het mogelijk dat er hier een nieuwe locatie komt terwijl de locatie in Budel 

sluit? 
De locatie Budel betreft een eerste-opvang locatie met relatief veel asielzoekers 
binnen een kleine ruimte, die aan de start staan van de asielprocedure. Daardoor 
ontstaan makkelijk irritaties. Om dit te voorkomen, wil het COA de mensen spreiden 
over meerdere locaties. Het is de bedoeling dat in Moerdijk alleen de vergunning-
houders (statushouders) of de mensen die kansrijk zijn om een vergunning te krijgen, 
geplaatst wordt. Deze groep is ongeveer 85% van de aanmelders. En dan gaat het 
om alleenstaande mannen, gezinnen en alleenstaande vrouwen.  

  
 De combinatie Oekraïners en asielzoekers: is het wel mogelijk om getraumatiseerde 

mensen met verschillende achtergrond gezamenlijk te huisvesten? 
Door de grens te stellen op 200 mensen maximaal, is het beheersbaar voor het COA. 
De opvang van Oekraïners en asielzoekers vindt weliswaar allebei plaats op de 
Schansdijk, maar het zijn twee aparte locaties met eigen voorzieningen en beheer. 

  
 De opvang van Oekraïners is fase 1, Dit noemt u fase 2. Komt er ook nog een fase 3 

en daarna een fase 4? 
Dit is niet aan de orde wat betreft de opvang van asielzoekers Voor het restant van 
het terrein zijn nu nog geen plannen. Er is geen voornemen voor meer dan 300 
Oekrainers en meer dan 200 asielzoekers op deze locatie. 
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 Wat voor gebouwen worden geplaatst en waarom op benoemde plek? 
De nieuwe units worden geplaatst op de noordelijke kavel Het COA denkt nu aan een 
gebouw met 2 lagen om te wonen en een apart gebouw met algemene voorzieningen 
In iedere ruimte komen 8 mensen met gezamenlijk gebruik van WC, badkamer en 
keuken. Buiten komen voorzieningen als bijvoorbeeld een trapveldje en een speel-
tuin. Met een dergelijke inrichting is het de verwachting dat het ondanks dat het om 
een behoorlijk aantal personen gaat dit geen grote spanningen oplevert. 

  
 Waarom komt de asielopvanglocatie niet aan de zuidkant? 

Op de noordelijke kavel kan het COA meteen aan de slag. Op het zuidelijk deel van 
het terrein zijn lichte sporen van verontreiniging aangetroffen waardoor nader 
onderzoek nodig is. Dat betekent vertraging.  

  
 Waar komt de ontsluitingsweg en hoe staat het met de veiligheid om naar het 

centrum bijvoorbeeld te gaan? 
Waar de sluitingsweg komt, is nog niet definitief bekend. Op de vraag van de 
omwonenden of deze langs de rand van het water komt, antwoordt de gemeente dat 
dit nog niet duidelijk is. Aan de uitwerking van de plannen wordt op dit moment 
gewerkt. De omwonenden benadrukken dat men graag zo spoedig mogelijk 
duidelijkheid hierover wil. Vorig jaar is in overleg tussen gemeente en omwonenden 
de ontsluitingsweg naar de Oekraïne opvang aan de zuidkant gesitueerd. 
Omwonenden geven aan dat het hun sterke voorkeur heeft om ook de asielopvang 
via de zuidkant te ontsluiten. Zij doen ook melding van diverse onveilige situaties:  

• een “blinde” bocht waar door kinderen gespeeld wordt met alle risico’s van dien 

• bosschages waar illegale praktijken gebeuren 

• een stoplicht dat te kort op groen staat om veilig over te kunnen steken  
  
 Waar worden 1.500 arbeidsimmigranten (waar eerder over gesproken is) gehuisvest?  

Deze mensen komen niet op de locatie Schansdijk: de gemeente is hierover reeds in 
met initiatiefnemers in andere kernen binnen de gemeente Moerdijk. 

  
 Wie moeten we bellen als er problemen zijn? 

Als het gaat om de Oekraïense mensen: de beheerder van de locatie (KaFra 
Housing) 
Als het gaat om groenbeheer, verkeer, etc: de gemeente. 
Als het gaat om asielzoekers te zijner tijd: het COA is op locatie verantwoordelijk, 
buiten de locatie is dat de politie. 
 
Desgevraagd geeft de politie aan dat zij het toezicht vergroten door zich meer te laten 
zien om gevoel van onrust bij de omwonenden weg te nemen. 
 
Een van de aanwezigen geeft aan dat hij zorg heeft of het voornemen tot asielopvang 
verenigbaar is met zijn bedrijfsactiviteiten. Hij geeft aan met de gemeente in gesprek 
te willen gaan over zijn optie voor het continueren van de bedrijfsactiviteiten onder 
bepaalde voorwaarden dan wel een eventuele verhuizing.  

  
Afsluiting Wethouder Bennie Blom sluit de bijeenkomst af en geeft aan dat hij begrip heeft voor 

de zorg van de omwonenden. Hij geeft aan dat zij met vragen of zorgen altijd langs 
kunnen komen of contact met kunnen opnemen. 
Met de aanwezigen wordt afgestemd dat het verslag van de bijeenkomst openbaar 
mag. 
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Uit de nazit Nagekomen informatie: de bewoners van de KaFra Towers (Oekraïners) hebben 
geen plicht om om 22.00 uur binnen te zijn. Wel staat in de huisregels dat het tussen 
22.00 en 07.00 uur rustig moet zijn. 

  
 Een van de omwonenden heeft gevraagd of tijdelijk verkeerslichten geplaatst kunnen 

worden als er wegwerkzaamheden komen en men via de noordkant moet rijden (dus 
richting Galgenweg) 

 


